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- PROJEKT - 
Protokół X/2015 

z obrad sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie  
(sesja nadzwyczajna) 

z dnia 07 sierpnia 2015 roku 
 
 
Otwarcia obrad X sesji ( nadzwyczajnej) dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Mysiara.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Mysiara 
- stwierdził że zgodnie z listą obecności na posiedzeniu obecnych jest  14 radnych na 15 i sesja jest 
władna podejmować prawomocne  decyzje i uchwały.  
Powitał wszystkich zebranych. 
 
- na sekretarza obrad zaproponował pana radnego Roberta Dobrowolskiego – wyraził zgodę. 
Głosowanie. 
Jednogłośnie. 
 
- zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad? 
 
Pani Sekretarz Ewa Kubas-Samociuk 
- usprawiedliwiła nieobecność p. Burmistrza który przebywa na urlopie i poprosiła o wprowadzenie 
do porządku obrad uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok bieżący. W ostatnich dniach 
otrzymaliśmy dotację  z UW dotyczącą środków dla Środowiskowego Domu Samopomocy na remont 
kotła grzewczego, ponieważ zbliża się miesiąc wrzesień i czas na wykonywanie tego typu prac, prace 
trzeba  rozpocząć jak najszybciej aby przed sezonem grzewczym zostały zakończone. Są to pieniądze 
które przychodzą do budżetu i są z budżetu przekazane dla Caritas Kieleckiej która w Sędziszowie 
prowadzi Środowiskowy Dom Samopomocy. 
 
Przewodniczący Radny Miejskiej Adam Mysiara 
- poprosił o przegłosowanie złożonego wniosku, czyli propozycji wprowadzenia tej uchwały w pkt.6. 
 
Głosowanie. 
Jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Radny Miejskiej Adam Mysiara 
- przedstawił porządek obrad po uwzględnieniu zgłoszonego wniosku. 
 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Uchwała w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania i przedstawienia Radzie Miejskiej 

kandydatów na ławników. 
5. Uchwała w sprawie wniosku o przeprowadzenie referendum gminnego z inicjatywy 

mieszkańców gminy w przedmiocie budowy elektrowni wiatrowych na terenie gminy. 
6. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok. 
7. Zamknięcie obrad. 

 
Głosowanie. 
Jednogłośnie. 
 



2 
 

Ad.4.  
Przewodniczący Radny Miejskiej Adam Mysiara 
- przedstawił projekt uchwały w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania i przedstawienia 
Radzie Miejskiej kandydatów na ławników. Poprosił o zgłaszanie kandydatów. 
 
Zostali zgłoszeni:  
p. Bożena Wójcik – wyraziła zgodę 
p. Rafał Dębicki – wyraził zgodę 
p. Dariusz Juszczyk – wyraził zgodę 
 
Przewodniczący Radny Miejskiej Adam Mysiara 
- odczytał treść projektu uchwały, z podanymi wyżej nazwiskami. 
 
Głosowanie. 
Jednogłośnie                            uchwała Nr X/65/2015 
 
Ad.5. 
Przewodniczący Radny Miejskiej Adam Mysiara 
- zapowiedział procedowanie projektu uchwały w sprawie odrzucenia wniosku o przeprowadzenie 
referendum gminnego z inicjatywy mieszkańców gminy w przedmiocie budowy elektrowni 
wiatrowych na terenie gminy; 
-przypomniał że w przedmiocie sprawy Rada Miejska 14 lipca br. powołała Komisję Doraźną do 
zbadania wniosku o przeprowadzenie referendum, 
- następnie odczytał opinię Komisji jako jej przewodniczący (tekst w załączeniu). 
- odczytał projekt w/w uchwały. Przekazał głos p. Sekretarz. 
 
Pani Sekretarz Ewa Kubas-Samociuk 
- odczytała treść uzasadnienia do w/w uchwały. 
 
Przewodniczący Radny Miejskiej Adam Mysiara 
- podziękował p. Sekretarz za przedstawienie uzasadnienia, 
- poprosił o wypowiedzi i poinformował że na piśmie  do zabrania głosu zgłosił się p. Jarosław 
Chmielarski – przekazał mu głosu.  
 
Pan Jarosław Chmielarski – Pełnomocnik Inicjatora Referendum 
- może Szanowna Rada się wypowie dopiero wtedy ja. 
 
Przewodniczący Radny Miejskiej Adam Mysiara 
- proszę się wypowiedzieć a potem będą inne wypowiedzi. 
 
Pan Jarosław Chmielarski – Pełnomocnik Inicjatora Referendum 
- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni goście ubolewam, że na tak ważnej sesji jak dzisiaj 
nie ma p. Burmistrza, wolał jakieś wczasy, urlop niż spojrzeć w oczy naszym mieszkańcom. Jako 
Pełnomocnik Inicjatora Referendum reprezentuję tutaj nie Jarosława Chmielarskiego ale 10,6% 
obywateli gminy Sędziszów tj. 1119 osób którzy poprzez swoje podpisy poparli naszą akcję. Po 
zapoznaniu się ze stanowiskiem Burmistrza Sędziszowa, jako organu wykonawczego w którym  
potwierdził że procedury planistyczne w zakresie budowy farm wiatrowych zostały przez gminę 
rozpoczęte w 2010 roku i zakończone prawomocnymi uchwałami w 2012 roku. Pan Burmistrz 
twierdził zarazem, że wniosek inicjatywy społeczeństwa przeprowadzenia referendum gminnego o 
następującej treści „Czy wyrażasz zgodę na planowaną  przez inwestorów lokalizacje i posadowienie 
w konsekwencji budowę na obszarze gminy Sędziszów przemysłowych elektrowni wiatrowych w 
odległości bliżej niż 2 km od zabudowań mieszkalnych”  nie należy do zakresu referendum ponieważ 
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wkracza w strefę określenia kierunków polityki rozwoju gminy. Nie zgadzamy się z argumentami 
Burmistrza, przy tak potężnych i olbrzymich inwestycjach jakimi są farmy wiatrowe którymi pragnie p. 
Szarek uszczęśliwić mieszkańców gminy Sędziszów już od 2010 roku. Stwierdzamy, że z premedytacją 
oszukał społeczeństwo lokalne podczas wyborów samorządowych zarówno w 2010r jak i w 2014r , 
społeczeństwo w większości nie było w ogóle poinformowane, co zatem szykuje, o czym świadczy 
obecny wybuch i ruch społeczny. Burmistrz występuje przeciwko mieszkańcom swojej gminy. Nigdy 
nie liczył i nie liczy się ze zdaniem ludzi. Wszystkie podpisy z protestami po odbytych pseudo 
konsultacjach. Dlaczego pseudo, bo to co robi i tak zrobi, wyrzuca do kosza. Uważamy że jako 
społeczeństwo gminy Sędziszów posiadamy świadomość i rozum i nie ma ludzi nieomylnych za 
jakiego uważa się p. Burmistrz. Kierunki rozwoju gminy, inwestycje planowe na nich, powinny być 
poddane bardzo wnikliwej analizie społecznej ponieważ żadna władza nie trwa wiecznie a wszystkie 
inwestycje zostaną na następne pokolenia . Gdyby p. Szarek był człowiekiem uczciwym wobec 
naszych zwykłych obywateli gminy Sędziszów to jako Burmistrz był obowiązany zaproponować Radzie 
Miejskiej w Sędziszowie podjęcie uchwały o przeprowadzeniu referendum w tej sprawie co pozwala 
art.9 ustawy o referendum lokalnym i to już na wstępie planistyki to jest w 2010r nie dziś, w 2015r.  
Szanowni Państwo czym jest referendum, wyrażeniem przez członków wspólnoty samorządowej w 
drodze głosowania swojej woli. Referendum lokalne to podstawa inicjatora demokracji bezpośredniej 
zagwarantowana przez art.4 Konstytucji RP i art.11 oraz 12 ustawy o samorządzie gminnym. Wysoka 
Rado, Szanowni Goście Jako Pełnomocnik Inicjatora Referendum mówię głośno: my i tak wygraliśmy, 
tworzymy społeczeństwo obywatelskie uważamy wielkie zaangażowanie ludzi w naszej akcji. 
Społeczeństwo to potrafi wskazać władzy kierunku rozwoju gminy i powstrzymać przed błędnymi i 
nieodwracalnymi w skutkach decyzjami. Spełniliśmy wszystkie warunki prawne i formalne aby to 
referendum doszło do skutku, uzbieraliśmy wymagalną ilość podpisów poparcia 10,6% tj. 1119 osób. 
Jedyna uchwała jaka tu może zapaść to tylko uchwała o przeprowadzeniu referendum zgodnie z wolą 
najwyższego suwerena jakim jest społeczność tej gminy. Chciałbym jeszcze zabrać głos po, w 
zależności od głosowania. Dziękuję bardzo. 
 
Radny Wiktor Tabor 
- ja chciałem się odnieść jako jeden z członków komisji powołanej do sprawdzenia czy referendum 
spełnia warunki formalne. Panie Przewodniczący powołanej komisji doraźnej przeprowadzone było 
głosowanie członków komisji: 1 przeciw, między innymi ja; 1 osoba wstrzymała się od głosu. Ku woli 
przypomnienia. Była zwołana sesja nadzwyczajna o ogłoszenie na terenie gminy referendum. Skoro 
urząd znał przepisy które dzisiaj p. Sekretarz przedstawiła,  dopuścił do przygotowania referendum. 
Po co to było skoro z góry wiadomo było że to referendum ma się nie odbyć. Przypomnę dalej. Nie 
zaciągnięto jeszcze opinii społeczeństwa a już 13 lipca 2015r wpłynął wniosek o zmianę w 
miejscowym planie przestrzennym zagospodarowania w gminie, przed decyzja rady przed niczym  
wystąpiono wcześniej. Nie słuchając w ogóle czy opinii rady, czy opinii mieszkańców. 
 
Pan Marek Mentel mieszkaniec gminy Sędziszów  
- byłem radnym w ubiegłej kadencji. Panie szanowny Chmielarski jak dziś pamiętam 30.12.2010r 
wówczas to był Pan tu na sesji i skamlał o pomoc u Burmistrza i Rady, aby pomogła Panu kupić 
dzierżawioną ziemię cyt. „od 7 lat dzierżawię grunt od Agencji chciałem kupić te grunty w związku z 
budową elektrowni wiatrowych Agencja wstrzymała wycenę. Od początku, od grudnia 2010r  
nie chodzi o nic więcej tylko o kupno ziemi w które rada gminy mieszać się nie powinna. Druga rzecz 
cytuje pan w proteście pracę zespołową pt. „Elektrownie wiatrowe a zdrowie”. Na pierwszym miejscu 
Pani Maria Podolak-Dawidziak która miałaby tymi pracami kierować opracowanie z 2010r. na 
zapytanie p. prof. Dawidziak odpowiada - informuje że nie uczestniczyła w żadnych badaniach nad 
ewentualnym oddziaływaniem elektrowni wiatrowych na zdrowie człowieka, nie ma publikacji na ten 
temat, w 2010r i 2011r była przez wiele miesięcy poważnie chora a potem miała akademicki urlop dla 
poratowania zdrowia, podjęła pracę w kwietniu 2012r, p. Dawidziak stwierdza w piśmie że jest jej 
przykro że wprowadzono w błąd. Panie Chmielarski mimo wszystko ustawa o referendum broni także 
pana, bo gdyby grupa mieszkańców gminy uznała że pan przeszkadza rozwojowi mogłaby 
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doprowadzić do referendum które postawiłoby za cel wywieźć pana na taczkach, ustawa pana broni 
przed tym. Pan od samego początku walczy o własny interes, pan nie ma na względzie interes 
społeczny. Otumanił pan grupę ludzi którą pan kieruje. W jaki sposób pan zdobył podpisy, byłem 
świadkiem i mam relacje ludzi w jaki sposób pan i pana ludzie zbierali podpisy wymuszając te 
podpisy. Obudź się gmino. 
 
Przewodniczący Radny Miejskiej Adam Mysiara 
- popieram wypowiedź p. Mentla, że to jest Pański prywatny interes, nie chodzi panu o to czy Pan 
będzie walczył z wiatrakami czy nie.  
 
Pan Jarosław Chmielarski – Pełnomocnik Inicjatora Referendum 
- to jest pana zdanie. 
 
Przewodniczący Radny Miejskiej Adam Mysiara 
- to nie tylko moje zdanie, to jest wielu osób zdanie. Pan chce robić dla siebie interes, gdyby nie ta 
kreska postawiona, tak jak pan to powiedział na sesji to by nie było by dzisiaj problemu. To wszystko 
będzie opublikowane w gazecie bo do tej pory tego nie zrobiono. Było na tyle informowane, że nie 
było sprzeciwu, ale pojawił się pan i stało się. Robi pan własna rozgrywkę dla własnych potrzeb. 
Zobaczymy, ja składam dzisiaj propozycję dla Rady później i jak zachowa się, aby złożyć doniesienie 
do Prokuratury. Zastanowimy się o nieprawidłowość podpisów i o pana złe intencje, złe działanie na 
rzecz gminy.  
 
Pan Jarosław Chmielarski – Pełnomocnik Inicjatora Referendum 
- widzę że p. Mentel nie jest zorientowany, co do p. Dawidziak, oczywiście ma racje, że p. Dawidziak 
nie uczestniczyła w takim opracowaniu naukowym ale mam prawo posługiwać się opracowaniem 
naukowym ponieważ tam było 8 naukowców nie jedna p.Dawidziak. P. Dawidziak wycofała się z tego 
napisała że ona nie wyraża zgody, nie uczestniczyła ale pozostałych 7 naukowców to opublikowało  , 
gdyby wszyscy naukowcy wycofali się, wtedy nie ma sprawy. Mamy prawo przedstawiać taką 
publikację.  
 
Pan Mieczysław Gajos mieszkaniec Sosnowca 
- ten konflikt niepotrzebny. Wszyscy w tym społeczeństwie powinni się kierować dobrem wspólnym. 
Jeżeli był plan przestrzenny zagospodarowania, to on nigdy nie wyznacza konkretnych miejsc gdzie 
wiatraki mają stać jest pas gdzie mówi się, że jest do tego przeznaczony, w związku z powyższym nikt 
z tego społeczeństwa nie mógł wiedzieć o tym gdzie te wiatraki będą. To społeczeństwo protestuje, 
nie żeby nie było takich rzeczy bo to jest postęp i wiemy że taka rzecz musi być powinna być w Polsce 
bo jest wszędzie, natomiast przeciwko temu, żeby one nie były za blisko domów. Proszę spojrzeć na 
demokracje starsze od naszych. W całej Europie wg wskazań Burmistrza jest 500 m, 400m, 600m, 
proszę zobaczyć gdzie 600 m od budynku jest postawiony jakiś wiatrak. Trzeba wrócić do planu 
przestrzennego zagospodarowania, który jak gdyby wprowadził w błąd wszystkich powiedzmy 
mieszkańców tego terenu i Rada Gminy powinna być świadoma i pewne rzeczy wyprzedzać. Kim 
państwo jesteście jeśli nie potraficie przewidzieć takich rzeczy, że kilkaset metrów od domu. To każdy 
będzie protestował, nikt nie będzie się zgadzał z taką rzeczą – te rzeczy są niezbadane, bada się przez 
30 lat wpływ na środowisko. Takich badań nie ma niegdzie i są zadania zarówno za jak i przeciw. Tak 
naprawdę nie można jednoznacznie stwierdzić. Apeluję do rozsądku Rady która powinna umieć 
przewidywać. Nie potraficie przewidzieć że jak komuś budujesz 400 m od domu wiatrak to będzie 
protestował, nie będzie się zgadzał, to jest co najmniej lekceważenie Demokracje zachodnie to 
potrafią docenić, ponieważ wyborca jest szanowany. 
 
 
 
 



5 
 

Radny Jan Strzelec 
- proszę Państwa, proszę przynajmniej mnie nie zarzucać, że jestem nie doczytany, czy nie douczony. 
W żadnym Państwie nie ma odległości podpisanej jakimś dekretem. Pytam się w pytaniu zasadniczym  
2000 m gdzie jest potwierdzone, w jakich instytucjach? 
 
Pani Renata Pacholec 
- (do pana radnego Tabora) Panie Witku rozmawialiśmy ostatnio na sesji, że pan mi powiedział, że 
pana wkręcają w jakiś cyrk. Pan jest za wiatrakami, pan dzwonił do mnie rozmawiał z moim mężem 
dzisiaj, nie rozumiem pańskiego zachowania. Panie Chmielarski reasumując to wszystko, był pan w 
swoim życiu radnym. Nie rozumiem pańskiego zachowania, że robi takie pranie mózgu ludziom. Mam 
pismo - Wójt Gminy Potęgowo – na terenie gminy jest 6 elektrowni wiatrowych o mocy  2 MGW  o 
łącznej mocy 12 MGW - roczny podatek od nieruchomości wynosi 526 tys. zł, najbliższa lokalizacja 
elektrowni wiatrowych od zabudowy mieszkaniowej wynosi niecałe 500m. Nie rozumiem dalszego 
pańskiego zachowania. Podziwiam, że robi pan taki cyrk ze swoją grupą. Zrobił pan pranie mózgu 
ludziom. Podziwiam, że pan umniejszył choroby, gdzie są te moje ulubione choroby hemoroidy, AIDS, 
nie cisły by hemoroidy u pana, gdyby wiatrak stały na pana polu. Jak byłem na tej sesji jak pan prosił  
Burmistrza o przesunięcie kreski. Każdą sesje jestem. 
 
Radny Wiktor Tabor 
- jestem za wiatrakami ale nie w takiej odległości jakiej nam proponują. 
 
Radny Rafał Dębicki 
- pytanie o odległość – propozycja 2 km a w ulotce objęte negatywnym oddziaływaniem objęte  
obszary sięgające do 10 km. W takim razie 2 czy 10? 
 
Pan Jarosław Chmielarski – Pełnomocnik Inicjatora Referendum 
- ulotkę otrzymaliście od stowarzyszenia. Opracowano ją w oparciu o opracowania naukowe 
dotyczące wpływu wiatraków na zdrowie  przede wszystkim opracowanie tematyczne biura ARABIS 
dokumentacji Kancelarii Sejmu RP „Energia wiatrowa a społeczność lokalna” z kwietnia 2011r. 
Opisane niżej zagrożenia występują już przy pracy pojedynczego wiatraka produkowanego 2 MGW w 
odległości 2 km, pojedynczy wiatrak, a my mamy więcej.  
 
Pan Jan Wiśniowski mieszkaniec gminy Sędziszów 
- jestem energetykiem od ponad 40 lat. Jak zaczął się tworzyć plan zagospodarowania wiatraków 
ogromnie się ucieszyłem. Pochodzę z gór, za młodych lat to oświetlało. Jeżdżę w 50 % po całym 
świecie, jak widzę wiatraki to myślę, że to jest cywilizowany świat. Pan Chmielarski otumanił swoich 
zwolenników którzy nie mają ogólnie poparcia. Podpisuję się dwoma rękami pod tym, żeby były 
wiatraki. Jestem teraz za Częstochową, w mieście jest wybudowane 5 wiatraków proszę jechać i 
zobaczyć, wirują nad całym miastem. Bardzo dużo tamtejszego społeczeństwa mówi, że Burmistrz to 
im załatwił.  Jestem oburzony niesamowicie, że po takiej opinii jednego człowieka.  Ja parę wywodów 
czytałem pana, to są naprawdę bzdury. Chciałbym doczekać, żeby pana za te wywody wygonili z 
Sędziszowa. Ja tu 40 lat jestem i takiego oportunisty nie widziałem. Zabierając gminie pieniądze, 
które za darmo wiatr nam wieje. Będę się teraz więcej angażował w tej sprawie. Proponuję jako 
mieszkaniec Sędziszowa żeby tej sprawy nie darować. Ja bym tę sprawę skierował do Prokuratora. 
Cywilizowane kraje takie jak Holandia, Anglia, Austria maja wiatraki i kraje cieszą się, że biedne kraje 
tych wiatraków nie mają. Za darmo po wodzie prąd. Żeby rada była naprawdę cywilizowana. Kiedyś 
was wyborcy rozliczą to nie są indywidualne sprawy, że ci co wiatraki maja to będą mieli pieniądze. 
Będziemy mieli my pieniądze jako gmina. 
 
Radny Jarosław Jaworski 
- czytałem ulotkę którą wczoraj dostałem. Porozmawiajmy merytorycznie na temat tej ulotki, która 
była wczoraj wrzucona do mojej skrzynki pocztowej. Są tu podane choroby. Są to prawie wszystkie 
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oprócz AIDS i syfilis. Tylko że jeżeli tych elektrowni wiatrowych na terenie Polski, na terenie Europy 
jest bardzo duża ilość, nawet w mediach, nie wierzę żeby nie znalazło się to szerokiej opinii publicznej 
opublikowanie.  Nie będzie TVN, nie znalazłby się np. w Margolinie nie znalazł by się ktoś kto by 
powiedział: 10% ludzi choruje na różne choroby (odczytał fragment ulotki). Byłoby to nagłośnione, że 
wiatrak tam jest, a społeczeństwo jest chore, ale nigdzie tego nie ma. Nigdzie nie jest to nagłaśniane. 
Człowiek który bez przerwy powtarza non stop nieprawdę w obiegu społecznym to jest kłamcą, 
oszczercą, ale to powtarzanie nieprawdy prowadzi do tego że większość społeczeństwa dochodzi do 
wniosku, że to jednak jest prawda. Stopniowo to przyjmuje coraz szerszy krąg osób. To co się dzieje w 
związku z tym referendum, dzisiaj mamy określić czy to będzie czy nie. Pan Chmielarski chlubi się, że 
zebrał tyle podpisów. Znam wielu ludzi którzy podpisali wniosek ale nie są przeciwni wiatrakom. 
Wniosek jest źle sformułowany w pkt.2 względem pytania i są na to opinie prawne. Słyszałem z 
mediów że Pan Chmielarski powiedział, że będzie następnym krokiem to będzie referendum o 
odwołanie burmistrza i rady. Ma do tego prawo. 
 
Pan Łukasz Urbański 
- odnośnie odległości. w Anglii odległości uzależnione od wielkości wiatraków jest to odległość od 
1000 do 3000 m, w Hiszpanii od 1000m, w Niemczech w zależności od landu 600 – 1000m, we 
Włoszech 2 km. 
 
Radny Jan Strzelec 
- 2 km odległości, czym to jest poparte? 
 
Pan Łukasz Urbański 
- rozumiem.  
 
Przewodniczący Radny Miejskiej Adam Mysiara 
- to myśmy pierwsi z p. Adamskim proponowali żeby p. Chmielarski kupił to pole, żeby nie stało 
ugorem, najlepiej żeby p. Chmielarski powiedział prawdę jak to było.  Miał pan szansę na wykup tych 
gruntów. W momencie podjęcia planu gdy się, okazało że tam będą wiatraki to Agencja wstrzymała 
sprzedaż bo wiedziała że jeżeli tam będą wiatraki, to będą pieniądze. Panu tu nie chodzi o walkę z 
takim  czy innym wiatrakiem , pan prowadzi prywatną rozgrywkę. Bzdury pan opowiada. 
 
Pan Marek Mentel 
- w kwestii informacji dla p. Urbańskiego: Belgia teoretycznie 350 m a praktycznie 150 m; Czechy brak 
regulacji praktycznie 400 - 800 m; Dania 4-krotność wysokości turbiny; Francja brak regulacji 
lokalizacja determinowana przez przepisy dotyczące hałasu, Niemcy brak regulacji lokalizacja 
determinowana przez przepisy dotyczące norm hałasu,  Holandia brak regulacji w praktyce 4-
krotnośc wysokości wieży. Proszę nie mówić że są odległości ustanowione 2 – 3 km. Nie ma czegoś 
takiego. Proszę nie wprowadzać ludzi w błąd. 
 
Pan Ryszard Osiński mieszkaniec wsi Piołunka 
-  taka kompromitacja, jakie inwestycje by nie powstawały w gminie to są bardzo duże problemy. Pan 
Chmielarski ma rację, nie było innego odważnego. Panie radny Jawor stawialiście spalarnię – 
śmierdziastwo stoi teraz wizytówka Sędziszowa, następnie postawiliście kurniki w Piołunce, protest 
był. Marek ty ciągle kłamiesz, ja nie wiem że ty jesteś z tej partii. Nie mów że sfałszowałem ,ja 
chodziłem po wsi i zbierałem podpisy. Zarzuciłeś mi na zebraniu we wsi Piołunka że sfałszowałem 
podpisy. Panie przewodniczący trzeba się wreszcie wziąć, słuchać ludzi. 
 
 Przewodniczący Radny Miejskiej Adam Mysiara 
- propozycja – do tej pory współpracujemy w tej gminie, w tej radzie i staraliśmy się bynajmniej nie 
wysuwać na pierwszy plan jakiejś partii, bo jesteśmy na to za małą społecznością lokalną. Cos 
śmierdzi na wsi, no cóż. Ludzie pracują w kurnikach. 
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Pan Ryszard Osiński 
- chciałby pan tam mieszkać. Popieram pana Chmielarskiego. 
 
Radny Wiktor Tabor 
- jest polemika jednej i drugiej strony a czym to jest spowodowane. Nasi szanowni wybrańcy 465 
Posłów, dlaczego pośpiech w gminie jest tak okropny, zaczekajmy żeby były wytyczne nowego Sejmu. 
Moratorium leży u p. Prezydenta tylko czeka na podpisanie. Tam jest jasno określona odległość  
wtedy nie byłoby problemu, kłopotu. To nas skłóca tu na miejscu. Przyszłością jest fotowoltanika 
dlaczego w to nie wchodzimy. 
 
Radny Marek Żelezik 
- pytam dlaczego urząd gminy nie pomógł w opracowaniu treści wniosku referendalnego dla 
przeciętnego Kowalskiego - osoby prywatnej, a teraz im się wytyka że jest źle sformułowany i nie 
spełnia wymogów. Dobrze komisja stwierdziła, że nie spełnia bo oni są rolnikami może skończyli 
studia, ale nie prawnicze. Gmina powinna udzielić stosowne informacje a tak mamy dyskusję o 
niczym. Wniosek jest do odrzucenia problem zostaje, tylko się kłócimy. Ja nie wiem czy to jest 
szkodliwe czy nie. Z drugiej strony  zwracam się do mieszkańców Gniewięcina – u was nie będzie 
wiatraków to przecież będą gdzie indziej. Finanse odejdą od gminy i pójdą do innej gminy. Musicie 
też znać realia gminy, bo chcecie drogę, szkoły, wszystko inwestować tylko musi być za co. Muszą być 
wpływy do budżetu. I około 30 rolników miałoby pieniądze za dzierżawienie ziemi. Wniosek do 
odrzucenia ale problem zostaje. Ja uważam że to jest błąd popełniony przez gminę że powinna 
udzielić informacji jak sformułować wniosek. W Statucie Gminy pisze że społeczność lokalna ma 
podstawy do wypowiedzi w referendach jeśli chodzi o interes społeczny. A tu zrobione coś nie tak, na 
dziko. 
 
Radny Jan Wiencek 
- Panie Marku myślę że nie było popełnionego błędu jak może gmina tu wskazywać, kto, p. mecenas, 
p. Sekretarz pan czy ja. Jest Stowarzyszenie, jest Pełnomocnik oni zaproponowali takie pytanie i ja 
twierdzę że oni wiedzieli od samego początku, że tak zadane pytanie ono zostanie od razu 
przekreślone. W dobie Internetu gdzie każdy ma dostęp do informacji i tych opracowań jest dużo 
więc my nie możemy innego stanowiska zająć, jak tylko odrzucić. Bo nie jest to w naszych 
kompetencjach jako rady. 
 
Pani Sekretarz Ewa Kubas-Samociuk 
- za chwilę zapadnie decyzja, Państwo Radni przegłosujecie. Zakładajmy tak, że rada przyjmie 
uchwałę odrzucającą Państwa wniosek, nie kończy to drogi dla Państwa i Inicjatorów tego 
referendum. Art. 20 szczegółowo stanowi, że dostarczymy panu Pełnomocnikowi treść uchwały z 
uzasadnieniem, 14 dni będą mieli inicjatorzy na złożenie wniosku do sądu administracyjnego i sąd 
zadecyduje czy rada miała racje czy jej nie miała. Jeżeli jej nie miała, sąd zadecyduje o 
przeprowadzeniu referendum, wtedy są  sprawę przekaże komisarzowi i on wyznaczy cały terminarz, 
czyli całe 50 dni procedury przygotowania się. W przekroju społeczeństwa reprezentującego nasza 
gminę są zwolennicy i przeciwnicy, a jak otworzymy ustawę o samorządzie gminnym to w § 1 
napisano że wszyscy powinniśmy działać dla dobra wspólnoty. Nie powinniśmy się kłócić, a nasze 
organy centralne powinny zadecydować i ustawa powinna ujrzeć światło dzienne, państwo to 
powinno wypracować. Nie powinniśmy się jako wspólnota kłócić, stwarzać konflikty między sobą. 
Każdy z nas jest przekonany że działa dla dobra wspólnoty. Kto powinien nam powiedzieć gdzie to 
dobro dla nas jest? Brak pomocy dla samorządów, brak pomocy dla wspólnot. Dzisiejsza uchwała 
jeżeli rada jej nie przegłosuje nie zamyka drogi, 14 dni odwołanie do WSA i sąd zadecyduje czy 
referendum ma się odbyć czy nie.  
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Przewodniczący Radny Miejskiej Adam Mysiara 
- do p. Kuśmierza – nie udzielam panu głosu, byłby pan uprzejmy przygotować sobie, co to są turbiny 
wodne, jakie szkody, jakie korzyści, jakie zyski i poprosić wtedy, czy rada wyrazi zgodę czy mieszkańcy 
wyrażą zgodę. Ja  mieszkam nad rzeką Mierzawą możeby tam coś wspólnie zrobić, dla wspólnego 
dobra.  
- ogłosił że Burmistrz w dniu 27.08.2015r – został zmieniony termin na 26.08.2015r - organizuje 
wyjazd studyjny do gm. Krobia kier. Poznań aby w sposób praktyczny przekonać się jak żyje się w 
sąsiedztwie farm wiatrowych. Przedstawił program wyjazdu i możliwości zgłaszania się chętnych.  
- projekt uchwały w sprawie odrzucenia wniosku o przeprowadzenie referendum gminnego z 
inicjatywy mieszkańców gminy w przedmiocie budowy elektrowni wiatrowych na terenie gminy – 
odczytał jej treść 
 
Głosowanie. 
11 „za”, 2 „wstrzymało się od głosu, 2 „przeciw”                            uchwała Nr X/66/2015 
 
Ad.6. 
 
Przewodniczący Radny Miejskiej Adam Mysiara 
- projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok. Przekazał głos p. Skarbnik. 
 
Pani Skarbnik Lucyna Nahajczuk 
- odczytała treść projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok. Przybliżyła 
szczegóły przekazania środków na remont kotła w zapisach księgowych. 
 
Przewodniczący Radny Miejskiej Adam Mysiara 
- poprosił o dyskusję. 
 
Dyskusji nie było. 
 
Głosowanie. 
14 „za”                            uchwała Nr X/67/2015 
 
Ad.7. 
 
Przewodniczący Radny Miejskiej Adam Mysiara 
- zamykam X sesję Rady Miejskiej w Sędziszowie. 
 
 
Protokołował:                                                                                          Przewodniczył:  

Przewodniczący Rady 
 
 
 
 
 
Sekretarz obrad: 


